
Kangaatsiaq, 13. December 2011

I  medfør  af  §  37  i  Inatsisartut  forretningsorden  fremsætter  jeg  følgende  spørgsmål  til 
Naalakkersuisut.

(Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit)

1. Hermed vil jeg fremsætte spørgsmål til Naalakkersuisut om Naalakkersuisut 
agter at tilbage trække melding om huslejestigning?

2. Agter Naalakkersuisut  at  fræmlægge  planer  om  en  undersøgelse  vedr. 
skimmelsvamp  i  de  offentlige  lejeboliger  i  hele  landet  til  Inatsisartuts 
forårsamling 2012?

Begrundelse:

Efter  udmelding  via  pressen  om  kommende  husleje  stigninger  fra  Naalakkersuisoq  for 
boliger, har der været stor debat om emnet.

Udmelding om huslejestigning i hele landet begrundes med en formodning opstået efter en 
undersøgelse  foretaget  i  Nuuk,  som viser  at  der  er  omfattende  skimmelsvamp  i  disse 
offentlige udlejningsboliger. Hvad angår resten af afdelingerne i kysten, er der derfor ingen 
grund til at bruge skimmelsvamp som argument for kommende huslejestigning.

Med  dette  baggrund,  vil  jeg  fremhæve  at  jeg  mener  at  det  vil  være  på  sin  plads  at 
Naalakkersuisut,  trækker  udmeldingen  om huslejestigning  tilbage.  Da  jeg  ser  det  som 
uacceptabelt at renoverings behovet i nuuk bruges som argument for huslejestigning i hele 
landet.  

Når  det  er  sagt,  så  mener  jeg  også  at,  såfremt  der  er  en  formodning  om at  der  er 
skimmelsvamp i de offentlige boliger, så er det Naalakkersuisut sammen med INI A/S der 
har  ansvaret  for  at  foretage  en  planlagt  undersøgelse.  Når  først  en  undersøgelse  er 
foretaget, så bør der og skal, først laves en handlingsplan for hvilke tiltag der er behov for, 
med udgangspunkt i faktiske forhold.
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